
Skolebestyrelsesmøde 
28.09.23 kl. 17:00 – 20:00 i mødelokale 1-3 

Afbud fra:  
Punkter på 

dagsorden 

Bilag / uddybning 

 

Referat 

Nyt fra  

• Elevråd 

• Skole /HH, 

AH 

• SFO/ MM 

• Nyt fra 

formand 

Nyt fra 

medarbejderrepræse

ntanter 

Elevråd 

Nye udvalg 

Forventningstavler 

Skole:   

Opdatering handleplan 

vold og 

magtanvendelse. 

Hjemmeside 

Infofolder 

Overgang 

Forventningstavler 

SFO: 

Forældreinfo sfo mm 

 

- August fra 6.b er blevet valgt som elevrådsformand. Viola fra 6.a er næstformand (forhindret 

i dag).  

Der er i elevrådet blevet valgt repræsentanter til hhv. miljøråd (i tilknytning til Det Grønne 

Flag) og undervisningsmiljørepræsentanter. 

Der har været arbejdet med Forventnings-tavler, hvor elevrådet har givet feedback på ordlyd 

og layout.  

Elevrådet er også blevet spurgt til idéer til aktiviteter på motionsdagen.    

Elevrådet er begyndt at benytte Teams til dagsordner og referater, det fungerer godt.  

- Opdateringen af Handleplan om Vold og Magtanvendelse er nu godkendt i MED og ligger på 

Aula og hjemmesiden.  

- Skoleledelsen har arbejdet på en info-folder, som gerne skal kunne opsamle hvilke rammer 

og forventninger, der arbejdes med på skolen.  

Skolebestyrelsen ønsker at være en del af processen. En kladde kommer på som bilag til 

næste møde.  

Der har været afholdt evalueringsmøde ang. overgang fra børnehave til skole, herunder en 

plan for, hvordan medarbejdere fra hhv. skole og børnehaven ”swopper” med hinanden, lige 

som der er blevet aftalt justeringer i fht. junigruppen.  

I denne uge er der temauge, og der er gang i utrolig mange spændende ting rundt på 

årgangene.  

Der kommer en ny Skoleudviklingssamtale d. 5/1-24, og der skal derfor snart udvælges 

emner til samtalen.  

Forhåbentlig begynder det at kunne ses, at vi har stort fokus på læsning – herunder materiale 

på torvet fra Den Kæmpestore Læsedag samt Bogbyttehjørnet 

SFO:   Der er aktuelt 227 børn indmeldt i SFO, heraf 40 børn fra 4. klasse. Det er et flot højt tal, som 

sandsynligvis skyldes, at forældregruppen på 4. årg. har talt sammen om at ville støtte op om SFO. 

Der blev ansat to nye pædagoger og to pædagogmedhjælpere denne sommer.  
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Afbud fra:  
Alle pædagoger deltager aktuelt på et kursus i Fritidspædagogik. Et kursus der udspringer af det KL-

udviklingsarbejde, som Morten og Anita har været en del af. 

Den nye dagsstruktur har nu været i gang i 1½ måned efter sommerferien, så man kan ikke 

konkludere noget endeligt endnu, men der viser sig allerede nogle gevinster.  

Generelt kan man se, at børnene tager flere initiativer til lege og aktiviteter, og alle SFO’ens rum 

bliver taget i brug. Der bliver leget rigtig meget på tværs af årgangene, hvilket er meget givende for 

både små og store. Der er desuden kommet en bredere pallette i fht. aktiviteter med den nye struktur 

– fx aktiviteter i køkken og ved bålet, som nu kan lade sig gøre oftere. Det skyldes bl.a. at 

pædagogerne nu kan oprette aktiviteter med afsæt i egne interesser og kompetencer, og dermed 

kommer aktiviteterne også til at tilbyde en bedre kvalitet. 

Der ses også, at der er meget forskellige muligheder for børnene hvad angår størrelse på den gruppe, 

de færdes i. Nogle aktiviteter lægger op til leg og aktivitet i små grupper, og andre de mere større 

grupper. Her kan børnene bedre vælge efter, hvad de har lyst til eller behov for.  

Nogle børn har svært ved denne struktur, så Morten er sammen med AKT-vejleder Anna-Karina 

meget opmærksom på, hvordan børnene trives i det. Mange børn blomstrer i, at de ikke er tvunget 

ind i en bestemt aktivitet eller børnegruppe. Andre har brug for støtte, og det er der en 

opmærksomhed på – særligt i overgangen.  

Der er også en opmærksomhed på, at den åbne struktur stadigvæk har nogle rammer – også i forhold 

til, hvor man må opholde sig.    

Skolebestyrelsen: Jacob har deltaget i et samrådsmøde. Der blev som altid i august talt om budget. 

Der blev givet mulighed for et høringssvar, men da budgettet var lidt diffust og fristen kort, blev 

høringssvaret givet, uden at det nåede at komme på et møde.  

Samarbejdsmodellen var desuden på dagsordenen. Jacob fik det indtryk, at der generelt var 

tilfredshed med modellen.  

Medarb. repræsentanter: Lisbeth fortalte om skolens læseprojekt. Det er et samarbejde mellem skole 

og daginstitution, hvor der tages forskellige emner op hver måned. Der er desuden et samarbejde 

med Herning Folkebibliotek og 5 andre skoler     

Aktuelt er der fokus på den fælles læsekultur, herunder den voksne som læser. I den forbindelse er 

der taget forskellige initiativer.  
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Klaus fortalte om, at der nu bliver oprettet et mini-elevråd for elever i 0.-2. klasse. Det er et nyt 

initiativ, som kommer til at tage udgangspunkt i en konkret opgave med, hvordan vi holder 

legepladsen pæn, ren og attraktiv. Børnene virker meget glade og stolte over at skulle til møde i 

mini-elevrådet.  

Morten supplerede med, at når de første erfaringer i mini-elevrådet er kommer ind, vil der også 

bliver oprettet et børneråd i sfo’en.  

Spisning   

Evaluering mødet 

med trivselsråd 

- Materialet 

- Mødet 

 

Udvalget var kommet lidt sent ud i fht. forberedelse af mødet, men afviklingen gik rigtig fint. Der 

kom allerede ideer frem på mødet, og inden det sluttede, blev der oplistet årgangsansvarlig, som i 

nærmeste fremtid har forpligtet sig til at sende idéer til aktiviteter til Lau og Kasper, som så vil 

samle dem til et idékatalog. Næste år på et lignende møde er tanken, at der vil kunne præsenteres 

opstarten på et idekatalog. 

På andre skoler har man tradition for at vælge trivselsråd for hele skoleforløbet allerede ved første 

forældremøde i 0. klasse.  

Det vurderes på et senere bestyrelsesmøde, hvorvidt vi skal have en lignende ordning på Tjørring 

Skole. 

Måske kan det være vigtigt at gøre det meget tydeligt, at forventningerne til forældrene ikke skal 

være for høje, at man kan bidrage på mange måder.  

På ét af efterårets forældremøder blev det af trivselsrådet nævnt, at man bare kunne kontakte dem, 

hvis éns barn eller man selv ikke kunne overkomme at deltage eller afholde legegrupper.  

Opfølgning på 

forældrehenvendelse

r om afhentning af 

børn  

i sfo’en 

 

  Der har været frustrationer blandt nogle forældre i forhold til, at den nye struktur gør, at man som 

forælder har svært ved at finde sit barn i sfo’en.  

Morten har lavet en skrivelse til alle forældre men har også tilbudt møder til de konkrete forældre, 

som har henvendt sig. 

Ugens fordeling er sådan, at én dag om ugen er der team-dag, hvor det altid er et bestemt sted, 

børnene er. De øvrige fire dage kan børnene være spredt på aktiviteter i tidsrummet imellem 13.30-

15.30. Efter 15.30 samles alle børnene oppe i sfo’en, hvor de hurtigt vil kunne findes. 

Det er dermed kun i et to-timers interval 4 dage om ugen, problemstillingen kan opstå.  
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Der blev foreslået, at man kan have en tjek-ud-ipad ved indgangen, men Morten argumenterer for, at 

det har stor værdi, at børnene skal hen til en voksen for at tjekke ud, så de får lejlighed til at se dem i 

øjnene. 

Man kan altid kigge på oversigten over dagens aktiviteter og på den måde få et indtryk af, hvilke 

værksteder der er åbne, og dermed også hvilke værksteder, man ikke behøver lede på.   

Alle steder i sfo’en bliver der sagt højt, når klokken er hhv. 14, 15, 16 og 16.30. Man vil så som 

forælder kunne aftale med sit barn, at de går i garderoben og gør sig klar på et bestemt tidspunkt. 

Hvis man som forælder har noteret afhentningstidspunktet på Aula, bliver det læst højt for børnene i 

klassen ved overgangen til sfo som en reminder.  

Man kan kun opfordre forældre til at læse Mortens skrivelse, hvor baggrunden for strukturen 

forklares, lige som der står idéer til afhentning.  

Sådan gør vi 

 

- Buddyordning 

(se bilag) 

- Meddelelsesbog

(bilag kommer) 

- Genbesøg af 

området: 

samarbejdsmød

er, AKT, 

supplerende 

undervisning 

skoleåret 23-24 

(se bilag) 

- Vi havde bilaget om Buddy-ordning oppe i sidste skoleår, og i dag vil vi bare lige vise, at nu 

arbejder vi efter den. Årgangene er koblet sammen to og to som buddies. Man skal have lavet 

nogle aftaler i løbet af skoleåret, hvor man skal lave aktiviteter sammen store og små. 

- Skoleåret 22-23 var første år, hvor man skulle benytte Meddelelsesbog i stedet for elevplan. 

Overskriften for meddelelsesbogen er, at den skal være elevinddragende, fremadrettet og 

ressourcefokuseret. Vi lavede et bud på procedurerne på Tjørring skole sidste år, og nu har 

det været evalueret i personalegruppen. Vi fortsætter med samme ordning i dette skoleår med 

den justering, at nogle vælger forsøgsvist at lave 2 meddelelsesbøger på ét skoleår og ikke 

kun den lovpligtige ene. 

Lærerne arbejder med at videndele med hinanden om, hvordan de bedst muligt inddrager 

eleverne i arbejdet med målsætningen.   

- Skolens procedure for udmøntningen af samarbejdsmodellen blev gennemgået. Vi har efter 

Andreas’ opsigelse kun én AKT-vejleder i skolen, og da antallet af børn fra distriktet i 

specialtilbud er steget, er der aktuelt ikke økonomi til at ansætte en ekstra. I stedet arbejdes 

der med at bringe den pædagogiske vejleder i spil, lige som der i perioder prioriteres timer til 

en pædagog, som kan deltage mere i skolen.  

Økonomi Overordnet omkring 

økonomi efter sidste 

budgetopfølgning 

Henriette viste budgetopfølgningen. Vi kan nu se, at der hvor vi tidligere på året så ind i et 

underskud på omkring 500.000 kr. kan vi nu med de tiltag, vi har gjort, ramme et underskud på knap 

300.000 kr. 

SFO’en har en bedre økonomi end forventet, da der er mange børn indmeldt lige nu.  
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Det blev aftalt, at bestyrelsen har brug for en anden form for oversigt over budget og opfølgning, 

end den der blev præsenteret på nærværende møde. Det forsøger Henriette samme med Dorthe at 

finde et bud på.  

Revidering af 

bestyrelsens 

mødeplan 

Fælles bestyrelsesmøde 

i treskolesamarbejdet er 

flyttet fra 27/11 til d. 

28/11 fra 18.30- 20.30 

Oplæg omkring skærme 

 

Bestyrelsen inviteres til 

konference vedr. 

”Fælles om det sociale 

ansvar” 

27/11 15-18 

 

Tour de bestyrelse 

30/10 

Hvor vi skulle have 

ordinært møde. 

Bl.a. om digitale medier 

Tilmelding 5/10 

 

Orientering om mødedatoer. 

Da Tour de Bestyrelse er lagt d. 30/10-23, hvor vi havde planlagt at holde skolebestyrelsemøde, 

besluttes det, at vi mødes kl. 17 til treskolesamarbejdet, så vi har møde 1½ time før det fælles møde.  

Evt. Smartwatch - 

mobilpolitik 

Vi reviderede mobilpolitikken for 1 år siden og på det tidspunkt var smartwatches ikke et problem. 

Det er det blevet nu, så derfor vil vi gerne fremover i politikken præcisere, at vi opfatter 

smartwatches som mobiltelefoner. Ligeledes vil sfo’en gerne videreføre mobilhotellerne til sfo-

tiden. Ledelsen tager et forslag til den nye politik med på næste møde. Der skal være lidt tid til 

forældrene for at omstille sig, da nogle måske har købt urene til deres børn, så de kan sætte en alarm, 

når de skal hjem.  

O/D/B orientering / drøftelse / beslutning 

Med venlig hilsen 

Jacob Bech Larsen og Henriette Hebsgaard 
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